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HÚSVÉT 4. VASÁRNAPJA                         C év               1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 13,14. 43-52 – Jel 7,9. 14b-17 – Jn 10,27-30 

Jézus a jó Pásztor  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Minden egyes vasárnapon Isten a meghívónk! Isten akar nekünk asztalt 
teríteni! A mai vasárnap a jó Pásztor vasárnapja, amelynek sajátos üzenete van! Nem a 
pásztorok vasárnapja van, - erre is gondoljunk - a jó Pásztor vasárnapja van!  

 

A mai vasárnapon imádkozunk a papokért, 
hiszen papok nélkül nincs Egyház!  
Létezhet keresztény közösség papság nélkül is,  
csak az ilyen közösség veszélyeztetett! 
Megverem a pásztort és szétszéled a nyáj! 

 

Az istenellenes hatalmak mindig a pásztorokat célozták meg! Imádkozzunk azért, hogy 
legyenek fiatalok, akik a jó Pásztorra figyelnek, magukévá teszik a jó Pásztor üzenetét és a 
nép pásztorai akarnak lenni! 
Sajátos helyzetben vagyunk ma, ez is mintha üzenet lenne! Nem tudjuk kinyitni a 

tabernákulum ajtaját, elromlott a zár! Körülbelül így néz ki a pásztor nélküli Egyház! 
Szentmise lesz, mert még van pap, aki a kenyeret, a bort átváltoztatja!  
Jocó, Julcsi egy napon születtek, – gyertek ide mellém - ma születésnapjuk van! Örülünk, 
hogy ők hozzánk, a jó Pásztor közösségéhez tartoznak! Imádkozzunk, hogy ők Jézus 
közelében nőjenek fel! Isten éltessen benneteket! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Jó Pásztor vasárnapja van! Imádkozunk a pásztorokért, hogy Jézusra 
figyelő emberek legyenek! Isten nyáját legeltessék, gondozzák, életben tartsák és erőt adjanak 
a mindennapok gondjainak, problémáinak megoldásához! A mai vasárnap üzenete: 
  

A Bárány oltalmában farkasok között! 

 

Idilli kép az, amit hallottunk a mai evangéliumban! Egyáltalán nem ilyen volt a helyzet, 
amikor Jézusnak ezek a vigasztaló, bátorító szavai elhangoztak! Jeruzsálemben történt a 
templomszentelés ünnepén, amikor a zsidók belekötöttek Jézusba! Aztán a zsidók haragja a 
zsidókból megtért keresztények felé fordult! Ez a sajátos találkozás odáig fajult, hogy a zsidók 
köveket ragadtak, hogy megöljék Jézust és megöljék az új keresztényeket! 
 

Az apostolok magukévá tették Jézus üzenetét, 
hogy igazolják és bizonyítsák a nép felé,  

hogy Jézus a messiás! 

 

Ez nagyon merész vállalkozás volt, de ez volt az apostolok küldetése! Ez nagyon merész 
vállalkozás ebben a világban, de ez a küldetésünk!  

Az Egyház apostoli küldetése folytatódik az Egyház tagjai által a világ végezetéig! 
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Sajátos találkozás van ma is a Mohamed követők és a keresztények között!  
A kereszténység az egyetlen világvallás! Egyedül a keresztények kapták ezt a küldetést: 
„Menjetek el az egész világra és hirdessétek: Jézus a messiás, Jézus a megváltó! 
 

A jó Pásztor vasárnapja sajátosan kidomborítja, 
mit jelent az, hogy Jézus a messiás, Jézus a megváltó! 

 

Az iszlám hatalomra tör, hódítani akar, azt akarja, hogy minél több ember tartozzon az ő 
közösségükhöz. A keresztények úgy indulnak el ebben a világban Jézus nyomán, hogy egy 
akol legyen és egy Pásztor! Csakhogy micsoda különbség van az eszközökben! A XX. század 
nagy értetlenkedés időszaka az Egyházzal, a kereszténységgel szemben! Ebben az időben 
született meg ez a fogalom: világhódító kereszténység! Kaptunk is érte eleget! Csakhogy arról 
már szó sincs, hogy  

a kereszténység a szeretet Istenének az útja! 

A kereszténység az irgalmas Isten útja! 

 

Amikor mi elindulunk és azt szeretnénk, hogy minden ember Istenhez tartozzon, akkor a 
szeretet titkát – amit Jézustól tanultunk – szeretnénk beültetni az emberek gondolkodásába, az 
emberek szívébe, hogy szeretetben tartozzon össze minden ember! A hitetlenek ma is a  

szeretetet kérik számon tőlünk! Igen sokszor még azzal is találkozunk, hogy ők oktatnak ki 
bennünket! Csakhogy a szeretet nem elmélet, a szeretet elméletileg nem is létezik! 

 

A szeretet élet! 

A szeretet mindennapi emberi kapcsolatainkban létezik! 

 

A zsidókból megtért első keresztények helyzete 

Azok a gyönyörű krisztusi szavak, amiket hallottunk ebben a rövidke evangéliumban, nagyon 
feszült légkörben hangoztak el, amikor mindenki támadta az első keresztényeket! Kicsit 
érthető, hiszen az első keresztények a zsidókból lettek keresztények. Azok, akik nem lettek 
keresztények, azok nem értették meg őket és ellenséges érzülettel voltak irányukban! Kizárták 
őket a zsinagógából! Nem engedték be őket a zsinagógai közösségbe! Talán ez is érthető, 
hiszen onnan léptek ki!  

Ugyanakkor a római helytartóság képviseletében lévő római birodalom szintén ellenük 
fordult! A római birodalom izraeli helytartóságában a zsidóság volt az elfogadott vallás.  
 

Az első keresztények kettős tűzbe kerültek! 

Üldözték őket a zsidók, üldözte őket a római birodalom! 

 

Az első keresztények elindulnak a pogányok felé 

Az istenszeretőknek minden a javukra válik! Bezárult az a gondolkodás, amit gettósodásnak 
nevezünk, amely elkülönül az emberektől, ilyen gondolkodással nem lehet keresztény 
üzenetet hirdetni. A zsidókból lett keresztények elindulnak a pogányok felé!  
 

A pogányok nagy örömmel fogadták a jó hírt! 

A pogányok nagy örömmel fogadták a keresztényeket, 
hiszen ők ezzel egy új világba kerültek! 

 

Jézus küldetésének lényege: Én és az Atya Egy vagyunk! 

Csak ebből a szemszögből lehet nézni a mi keresztény küldetésünket! Keresztény üzenetünk a 
templomon kívül kell, hogy érvényesüljön és meghatározza emberi kapcsolatainkat, az 
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emberek gondolkodását! Hallottuk, Jézus megmagyarázza küldetésének lényegét! Jézus így 
szól: Én és az Atya egy vagyunk! Innen forrásozik a jó Pásztor küldetése! Én és az Atya egy 
vagyunk! Ehhez hozzá kell tenni: Jézus az Atyától kapja az embereket, mert minden ember az 
Istené! Az Atya adja át Jézusnak az embereket! Az Atya az egész emberiség Pásztora! 
 

Jézus azért jó pásztor, 
mert küldetését az Atyával való egysége határozza meg! 

 

A papi küldetés, a papok szolgálata 
A jó Pásztor példája nyomán a pap szolgálata ebből a forrásból táplálkozik: Egységben 
Krisztussal, a jó Pásztorral, rajta keresztül egységben az Atyával!  
 

A papnak nincsenek hívei! Istené a világ és Istené az ember!  
Az Atya adja oda az embereket Jézusnak!  
Az Egyház bízza papokra az embereket!  
Istennek vannak hívei! Az Egyháznak vannak közösségei!  

 

Papok, szerzetesek Isten előtti felelősséggel vállalják Isten népének szolgálatát! A papi 
szolgálatot vállaló jó pásztor nagyon jól tudja, hogy az Isten ügyét szolgálja! Hallunk 
ilyeneket, hogy vannak rossz pásztorok, vannak béresek. 
 

A jó pásztor ügye - az Isten ügye! 

 

Jó lenne, ha ezt jobban tudatosítanák magukban az istenhívő közösségek tagjai. Azok között, 
akik templomba mennek, egyesek úgy gondolhatják, hogy a papnak tesznek szolgálatot azzal, 
hogy megjelennek, hogy részt vesznek a közösség liturgikus életében. Ó, nem! Saját 
lelkiéletünket gazdagítjuk, hogy helyt tudjunk állni a családban, a munkahelyünkön, 
egyáltalán a világban! 
 

Mindannyian pásztorok vagyunk 
Egymásra bízott bennünket az Isten! Egymás életének vagyunk az őrzői! Az egymással való 
kapcsolatunkban bontakozik az Isten elgondolta életünk!  

 

A pásztori szolgálat arra való, 
hogy az Isten elgondolta életünk kibontakozzon! 

 

Mi jellemzi a jó Pásztor közösségét? Hallottuk az evangéliumban! 

 

Első ismertetőjel: Ismerik hangomat, mert szól az Isten!  
Az evangélium hányszor figyelmeztet bennünket! Sokféle módon szólt hozzánk az Isten, az 
utolsó időben Fia által! Kik tartoznak a Pásztor közösségéhez? Akik hallják ezt a szót és  
valamiképpen erre válaszolnak is!  
 

A XX. században volt egy áramlat, amely arról szólt, hogy hallgat az Isten! A XX. század 
borzalmai közepette oly sokszor tették fel a kérdést: hol van az Isten? Miért nem szólal meg 
az Isten? Ma is oly sokszor halljuk! Miért nem teszi szóvá ezt és ezt és ezt az Isten?  
Isten soha sem hal meg! Isten mindig ott van, ahol az ember van! Milyen tanulságos 
számunkra, hogy a zsidók üldözésével kapcsolatosan hányszor tették fel a kérdést, hogy 
Auschwitzban ott volt az Isten? Az ott szenvedő emberek pedig nem egyszer mondták ki: 
Velünk az Isten! 
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Ez az egyik ismertető jele a jó Pásztor közösségének:  
Halljuk az Isten szavát! 

 

Iszonyú zaj van a világban!  
Annyiféle zaj, annyiféle hang hallatszik a világban,  
hogy alig jut el hozzánk az Isten szava!  
Azok a pásztori közösség tagjai,  
akik ebben a nagy zajban is hallják az Isten szavát! 

 

Második ismertetőjel: Ismerem enyéimet! Az ismeret létegység!  
Mélyítsük el magunkban: Aki ismeri a másikat, az létegységben van a másik emberrel! A 
Szentírás a teremtéstörténetben Ádám és Éva találkozását fogalmazza így. Megismerték 
egymást! Mélységesen mély emberi kapcsolatba kerültek egymással! 
Amikor a zsidóság megmentéséről van szó, azt írja a Szentírás: Isten ismerte népe 
nyomorúságát a rabságban, ott volt velük!  

 

Isten ma is ismeri népe nyomorúságát! 

Itt van velünk! 

Az ismeret létegységet, jelenlétet jelent! 

 

Harmadik ismertetőjel: Megmenti őket!  
Csak az az ember menekül meg, aki a másik emberrel létegységben van, aki a másik emberrel 

szeretetkapcsolatban van! Mennyiféleképpen szeretnénk megmenteni az életünket? Csak 
panasz zúdul erre a világra!  
 

Mintha nem akarnánk tudni arról,  
hogy ennek a panaszáradatnak egyedül  

csak az egymással való szeretetkapcsolatunk tud ellenállni! 

Csak ez menti meg a mi emberi életünket!  
Az összes többi kimagyarázkodás! 

 

Negyedik ismertetőjel: Senki sem veheti ki kezemből őket, mert az Atya erős!  
Senki sem ragadhatja ki Isten kezéből, a pásztori közösségből az embert, mert az Isten erős! 
Isten erős, mert Isten jóságos és az Isten szeret! Ebben a világban ez a legnagyobb erő! 
Gyárthatnak atombombát és félhetünk mindentől. Gyárthatnak fegyvereket, gyártanak is, mert 
nagy hasznot hoz sokaknak. Mindez semmi! 

 

Legnagyobb erő az Isten ereje, az ő jósága, szeretete! 

A pásztori közösséget ez a felismerés hordozza és élteti! 

 

Sajátos a helyzet! Jó Pásztor vasárnapján keresztény küldetésünk forrásvidékén járunk, 
miközben sok keserűség tépi lelkünket! Van, aki azt mondja, farkasok világában élünk, 
báránybőrbe bújt farkasok vesznek körül bennünket. Lehet, hogy csomó béres jajong, azért 
jajong, mert béres! 
 

Aki pásztor, az egységben van az Atyával, 
egységben van ezekkel az igazságokkal! 

Engedjük közel szívünkhöz ezeket az igazságokat! 

 


